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 תודה מראש!!!

 הוא!!! אני עושה שנאת חינם? מה פתאום... זה

כולנו יודעים שבית המקדש נחרב על שנאת חינם... ושנאת חינם הרי לא צריך להסביר לנו מה זה... אנחנו יודעים טוב מאוד איך זה 
נוצר... אבל משום מה!!! יש מידע מסוים שחז"ל מסתירים מאיתנו ובשיטתיות!!! מה?? מה היה הנושא של השנאת חינם בדור של 

 החורבן??

שנאת חינם... אם זה מריבה על איזה בנין או ירושה או איזה ויכוח בהשקפה... ומסתמא גם בדור של החורבן היה שם איזה הרי לכל 
היה שם את המכונית תופת שהתפוצצה וממנה התחיל כל המחלוקת... ומה?? מה זה היה? ניסיתי לנחש... אולי זה מוקד הצתה... 

שלא!!! חשבתי אולי זה קשור איכשהו לויכוח של חכמים וצדוקים וגם ודאי שלא!! )כי זה  מתחיל מבית שמאי ובית הלל... אבל כנראה
לא שנאת חינם... הצדוקים היו אפיקורסים גמורים והיה מצוה לשנא אותם( חשבתי שזה אולי קשור להנהו בריוני... אבא סיקרא וזה לא 

נאת חינם בייחס לסיקריקים שהיו רוצחים גמורים... אז מה כן??? לגמרי נשמע... כי סו"ס לא כ"כ הגיוני שכלל ישראל נתבעו על ש
 אין!!! אין מידע!! חז"ל כביכול מסתירים מאיתנו את הפרט הדומיננטי הזה... למה?? 

 האמת היא שזו שאלת סקרנות נטו!!! מה היה הנושא?? ולמה חז"ל מסתירים את זה??

--- 

אבל אם שמת לב שוב יש  ...נחרב בית המקדש שעל זה קמצא ובר קמצאהמעשה בכולנו מכירים את אבל יש לי עוד שאלת סקרנות: 
הסיפור היה שבר קמצא הגיע לסעודה והבעה"ב התנפל עליו בחמת זעם...   לנו... הרי לא חושפים... שחז"ל פרט מאוד דומיננטי בסיפור

שם ולא מיחו בו... וזה לא היה בסדר ולכן הוא הלך  לא הסכים להקשיב לו וזרק אותו מכל המדרגות... וחכמים היו הואותצא מפה... 
כנראה  ...אותי לימדו שאין עשן בלי אש... אם אותו בעה"ב התנפל בכזו חמת זעם על בר קמצא :תסלח ליוהלשין וקרה מה שקרה... 

בפרט!!!! בפרט אם !! כנראה שהוא עשה משהו מאוד מאוד גרוע ש... שזה הגיע לו ביושר! טלית שכולה תכלת!!! שבר קמצא לא היה
כנראה שבר קמצא הזמין את הביזיונות האלו במו ידיו... ולא הגיע לו שיעזרו לו... בקיצור: זה  שם ולא ראו לנכון למחות... חכמים היו

ה ברור שבר קמצא לא היה שה תמים!! הוא היה פה הפרוייקטור הגדול... ומשום מה חז"ל משתיקים לגמרי ולא מציגים לנו את התמונ
המושלמת... הם מציגים לפנינו את בר קמצא כאילו מדובר באיש תם וישר נעים הליכות שהגיע לסעודה והתנפלו עליו על לא עוול בכפו 
והוא עד הרגע הזה לא יודע למה "נפלו" עליו... אז שוב אותה שאלה: למה חז"ל בכוונה לא משתפים אותנו מה היה נסיבות השנאת 

ח??? דבר שני: באמת מסקרן אותי מה... מה עשה בר קמצא... סו"ס אם חכמים לא מיחו סימן שהוא עשה חינם? על מה ניטש הויכו
 משהו מאוד מאוד גרוע... ואילו מצד שני: סו"ס יש תביעה למה כן ביזו אותו... 

וע אסור היה בשום אופן אז צריך למצא פה איזה נוסחה... של מעשה שמצד אחד הוא מעשה נורא גרוע!!!!! ומצד שני למרות שהוא גר
 לבזות אותו... ועד כדי כך שבגלל זה נחרב ביהמ"ק... 

תנסה לדמיין מה יכול להיות... אני שובר את הראש לחפש כזו סיטואציה... של מעשה כזה שמצד אחד לא יעשה ברמה הכי חמורה... 
 ומצד שני: לא מצדיק שיחרפו ויבזו אותו... יש לך רעיון???? 

--- 

  כעת לפני שניגש לתשובה... יש לי סיפור...סקרנות שלי... י שאלות העד כאן שת
נוסח ספרד... וכשהגיעו  לש"ץ היה אחד שמתפלל שם שניגש ומי .בבית כנסת נוסח אשכנז.. מנחה היה זה בחודש אלול... התפללתי 

וכאן כנז אומרים לדוד ה' במעריב ולא במנחה... נוסח אש מי שיודע:וישעי!!  להגיד לדוד ה' אוריעל דעת עצמו לסוף התפילה הוא החליט 
אוה אוה.... אין לך קדיש...  ואח"כ הוא עוד עשה ... והוא בכל זאת התעקש בכוונה לומר במנחה לדוד ה' אורי וישעינוסח אשכנז הרי זה

זה כמעט נגמר  .. חוצפה שכזו...אל תשנה... מנהג המקום. אדוני: פה זה אשכנז!! מושג מה שהלך שם.... איזה צעקות... התנפלויות...
 במכות... 

במקרה הספציפי הזה אני היכרתי את הנפשות הפועלות... ואני אומר לך שהם צדקו בצעקות שלהם... כי הכרתי את הבן  עכשיו בינינו:
הוא הזמין את  וממילאוידעתי שהוא עשה את זה בכוונה.. הוא ידע שזה יקפיץ אותם והוא רק רצה לבדוק לאיזה טונים זה יגיע...  אדם

נחשב  שהציבור התפרץ עליו... האם זה ההתפרצות ואני כעת שואל אותך:זה וקיבל את זה ביושר... ההתפרצות עליו היתה די במקום... 
  (ינם או לא??שנאת חבכלל ה יתהי השנאה הזו השאלה שלי האם על השנאה אני לא שואל... ברור שהייתה שם שנאה מכובדת...)או לא?  שנאת חינם בכלל

ממילא  דר...לא היה חינם.. סו"ס הוא באמת לא היה בס הרי אבל כאן זה כשזה בחינם!! סתם!!כי מתי זה שנאת חינם?  לכאורה לא!!!
 אה... מה אתה אומר??  הייתה לחינם...   לאההתפרצות עליו 

... למרות שלא לחינם הם כעסו עליו... עדיין עקות שלהםאני טוען בתוקף שזה כן היה שנאת חינם... למרות שהם צדקו בצ אז זהו שכן!!!
  ת!!! י מ נ י ח לא צריכה להיות  ם  נ י ח שנאת כעת תקשיב  טוב למשפט הבא:  ואתה יודע למה?שנאת חינם!!!  בכלל זה

 זה חינם!!! --לא שווה את המחיר...  ה ו ו ש א  ל  מספיק שהיא
--- 
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 מילה אחת מלב אל לב לידידי הצעיר שלא מסתדר עם ההורים...
 לו!!! ---בפרשת השבוע אנחנו פוגשים את המושג ויתייצב מלאך ה' בדרך לשטן

שטן זה דבר לא טוב... אנחנו חוששים ממעשה שטן... השטן בדרך כלל מנסה היה פה שטן!! בדרך כלל 
שצריך לדעת שלפעמים השטן הזה הוא מלאך של  אז זהו!להפריע ולטרפד את כל התכניות שלנו... 

 לו!!-רחמים... שהוא אמנם מתייצב כשטן... אבל שטן
 )לשון רש"י...( "מלאך של רחמים היה, והיה רוצה למנעו מלחטא, שלא יחטא ויאבד" 

לו!! הוא --צריך לזכור: שלא תמיד מעשה שטן זה דבר שלילי!! לפעמים זה מלאך של רחמים... שטן
 בסה"כ מנסה למנוע ממך לעשות את טעות חייך שהולך לעלות לך ביוקר... 

יתי עוד פעם התייעץ איתי בחור האם לעשות רישיון... הסברתי לו כמה שזה לא כדאי... והוא לא הבין... ניס
קצת להסביר והוא התעקש... טוב.. כעת הגיע השלב שהוא התחיל לחשוש שאני אפריע לו... שאני אתקע 

 לו מקלות בגלגלים ואני אלשין לראש ישיבה וכו'... 
אמרתי לו: תרגע... אני לא אפריע לך... צר לי!!! כמה שאני אוהב אותך ומרחם עליך... עדיין אני בן אדם... 

אם הייתי מלאך של רחמים הייתי יוצא לשטן לך... הייתי באמת יוצא נגדך כמו שטן ותוקע  !אני לא מלאך!
לך מקלות בגלגלים כדי למנוע ממך בכל דרך לעשות את הטעות הזו... אבל בשביל זה צריך רחמים של 

כ"כ מלאך... ואני לא מלאך... הרחמים שלי מוגבלים וממילא אני לא מספיק מרחם עליך בשביל להתאמץ 
  אבל תדע לך!!! אמרתי לו:למענך... אני לא עד כדי כך אוהב אותך לעשות לך טוב גם אם תקלל אותי...  

תדע לך שההורים שלך הם כן מלאכים!!! ההורים שלך האלו שהספקת לספר לי בחצי שעה האחרונה 
כ"כ  ים!!!!הם מלאכים של רחמאיזה שטן הם בשבילך... תדע לך שהם מרחמים עליך אבל לא סתם... 

אכפת להם ממך.. הם מרחמים עליך בכזו עוצמה שהם מוכנים שאתה תסתכל עליהם כמו שטן העיקר 
 להציל אותך מלהסתבך בכל מיני בעיות... 

מה אעשה שאני לא עד כדי כך אוהב אותך... ולכן אני פה האיש הנחמד... אני האיש הטוב שהולך איתך 
 לו!!!--יצב מלאך ה' בדרך לשטןויתי-באותו ראש... וההורים שלך הם ה

)ואל תאמין לי... עזוב... אני סתם מבלבל את השכל... אני לא מבין מהחיים שלי... אני סתם אומר... אני רק מבקש ממך בקשה אחת: 
  ??(תגזור קופון זה ותשמור אותו בכיס... תפתח את השורות האלו בעוד שנתיים שלוש ותגיד לי אם צדקתי או לא... עשינו עסק?

אני לא מבקש שתאהב את השטן!!! אני לא מצפה ממך שתנשק את כפות רגלי ההורים שלך בו בזמן 
שאתה מרגיש שה ם לא הולכים איתך באותו ראש... זכותך... גם אני בגיל שלך סימנתי את ההורים שלי 

ד אני כן מצפה ממך אבל!!!!!! דבר אחכ...... ע"ל... אז עכשיו תורך!!! אז אני לא מגיע אליך בטענות... 
  שתבין:

הרי אותי אתה כן אוהב!!! אדון אז נדברו הוא אלאכפאק... ואני שואל אותך: מי יותר אוהב אותך?? אדון אז 
אז נדברו?? מי סופג את נדברו או ההורים שלך?? מי שילם את החובות האחרונים שלך? ההורים או 

ההתפרצויות שלך? אני או ההורים?? מי מממן אותך מיום שנולדת עד היום? אני או ההורים שלך?? אז 
שלכה"פ תבין שאני  את זה אני כן מצפה ממך שתבין!!!!תגיד לי: מי יותר אוהב אותך?? אני או ההורים?? 

אותך?? לא!! ממש לא!! אבל מה שבטוח: כל  לא אוהב אותך יותר מהם... שוב: האם ההורים שלך אוהבים
 מישהו אחר בעולם שאוהב אותך... הוא לא מגרד את קצה האהבה שיש להורים שלך אליך... 

אתה יודע טוב מאוד שאני לא מוכן להשקיע עליך  ואת זה אתה מוכרח להבין!!! כי אתה לא מטומטם!!
הוציאו עליך... הם ודאי אוהבים אותך יותר ממני! ואם  שקל... וההורים שלך... אוהו... כמה עברו איתך... כמה

בכל זאת... אחרי כל האהבה שלהם... אם אני הוא האיש הטוב והם השטן... אז אני חושב שמתעורר פה 
 לו!!!! ---איזה חשד קל... ש... שאולי... אולי אולי יש לך עסק מול מלאך של רחמים שמתייצב בדרך לשטן

תי... אני מבין אותך שאתה כעת מתעצבן עליהם כמו בלעם שכועס על המלאך אז שוב: כפי שכבר הקדמ
 אבל לפחות תהיה מוכן וערוך לקראת ההפתעה הגדולה!!!של רחמים הזה... סו"ס הוא כעת נראה שטן... 

שיום אחד בהיר... לפתע... ויגל ה' את עיני בלעם וירא את מלאך ה' ניצב בדרך!! יום אחד בהיר נפתחים 
ם ואתה קולט שההורים האלו... השטן הזה... זה בסה"כ היו מלאך של רחמים... והיום הזה יגיע... העיניי

 שלא תגיד שלא אמרתי...
הרי אתה עכשיו רוכב על האתון כמו בלעם.. דוהר  נו... אבל תכל'ס... מה אני רוצה כעת מהחיים שלך??

אל תנסו להטות אותי מהדרך שבה אני רוצה  קדימה... אל תגידו לי מה לעשות... אל תלחצו אותי לקיר...
 ללכת... תנו לי לחיות... די... תרדו לי מהחיים... 

אז שוב!!!! זכותך!!! בשלב מסוים מלאך הרחמים זז לפינה... הוא מרים ידיים... אין לו רשות יותר מידי  
ההורים שלך יום  צח!!אני רוצה לבשר לך שיום אחד אתה תנלמנוע מהאדם לילך בדרך שהוא רוצה לילך... 

אחד יכנעו ויתנו לך לעשות מה שאתה רוצה... הידד... קרע שטן... הצלחתי להתפטר מהשטן... זהו... יותר לא 
 מציקים לי... לא מפריעים לי... 

אבל תקופה מאוד קצרה לאחמ"כ אתה תמצא את עצמך בוכה איפה שאף אחד לא רואה... וגם אז לא 
לאהוב אותך ולקבל אותך בזרועות פתוחות... ואז אתה תבין שהם היו מלאכי נורא... אבא ואמא ימשיכו 

 רחמים... ואז נוכל לסגור את הפרשיה...
אבל תעשה טובה... רק אל תהיה כמו הגבבבר של הפרשה... נאום הגבר שתום העין... בלעם היה גבר  

עשיתי את טעות חיי... נשארתי אמיתי... אם אני החלטתי משהו אני הולך עד הסוף... גם אם כעת מגלה ש
בלעם... אוי לאותו  -חיגר וסומא ומוכה וחבול ומבוזה... אבל אני לא חוזר בי!!! זה גבבבר נוסח נאום הגבר

גבר... לפחות כזה אל תהיה!!! ברגע שאתה מזהה שההורים צדקו... תעמוד כמו גבר ותגיד להם: אתם 
 המלאכי רחמים שלי!!!   

כנות: אני מציע לך לפתוח ראש גדול... גם אם כעת מאוד קשה לך לקבל את הדעה ולסיום: כמה מילים ב
של ההורים והחלטת לעשות הפוך מהם... לכה"פ תדע בשכל שהם האנשים הכי טובים שלך!!!! מותר 
להפריד רשויות... נכון... אני לא עומד בזה... אני כעת לא מסוגל לשמוע בקולם... אבל לכן מה?? לכן אני 

להיות עקום ולחשוב שהם רוצים את רעתי? לא!! הם המלאכי רחמים שלי!!! ואני פה בבעיה... אני  צריך
 כעת לא עומד בזה... 

לפחות תכיר בחולשה!!! כן... אני מצפה ממך פה למשהו שאני לא השכלתי לעשות אותו... אני הייתי ראש 
ול ורוצים את רעתי... אבל לך מותר להיות בקיר... אם אני מבין אחרת... מוכרח להיות שההורים טועים בגד

קצת יותר אינטלגנט!! ולקרא מפה... אבא ואמא: אני יודע שאתם רוצים את טובתי... ואני גם מבין בשכל 
שאתם צודקים... מה אני אעשה שכעת אני סתום העין... אני מתפלל לה' שכמה שיותר מהר יגל ה' את 

 לי!!!! ---עת אני לכה"פ מבין בשכל שאתם עומדים בדרך לשטןעיני ואני גם אבין את זה ברגש.. אבל כ

 

 המחמאות שמהדלת האחורית...

לכל פרשה בתורה יש את הערכים התורניים שלה... פרשת 
משפטים זה נזיקין... כי תצא זה נשים... פרשת קורח זה 

בשלח זה קדשים... פרשת שמות עד  -זרעים.. ויקרא צו
 אמונה והשגחה פרטית... וכן הלאה... 

והנה אנחנו בפרשת בלק!!! מה הערך התורני שנלמד 
 בפרשת בלק?? מה הסוגיה הנלמדת בפרשת בלק?? 

 התשובה היא: פרשת בלק זה מסכת יהודי!!!! 

פרשת בלק מתחילתה ועד סופה עוסקת בסוגיה 
המהותית שעומדת ברומו של עולם שאנחנו כמעט ולא 

דעים לקיומה... סוגיה שנקראת יהודי!! בלעם רוצה מו
לקלל את העם היהודי... הוא מחפש לתפוס אותם 
בקלקלתם... והרבש"ע לא נותן לו!! מכניס לו חכה לתוך 
הפה ומכריח אותו לשבח אותם ולברך אותם... לא הביט 

 און ביעקב ולא ראה עמל בישראל...  

מבעלזא זיע"א... עיר וקדיש ר' אהרן  רק לשבר את האוזן:
מה היה המעלה הכי גדולה שלו?? שהוא היה יהודי!!! 

כל  כמובן שזה נשמע מגוחך... ר' אהרן מבעלזא קדוש ה'...
כולו דבקות וקדושה וטהרה ופרישות וכל השיעור קומה 
שלו... אחרי הכל... אחרי כל המעלות הנשגבות שלו... 

א היה בסופו של דבר יש מעלה אחת שעולה על הכל... הו
יהודי!!! מה הראיה שזו המעלה הכי גדולה שלו?? תאר 
לעצמך שר' אהרן מבעלזא היה קדוש וטהור אבל הוא לא 
היה יהודי... זה היה שווה משהו?? כלום!!! יהודי זה חלק 
אלוק ממעל!! זה משהו שפועל בשמי שמים... אחרי שזה 
פועל... כעת אפשר לשדרג את המכונה הזו לעילא 

אבל אם זה לא עובד... אז מה זה משנה אם זה ולעילא... 
שקל לבין מכונית על שלט  5מכונית משחק שעולה 

משוכללת או מכונית גדולה שיש בלונא פארק... שניהם 
לא עובדים!! שניהם לא לוקחים אותך לשום מקום!! 
יהודי זה מרכבה לשכינה הקדושה... זו מכונית אמיתית 

כשיו: כמה המכונית הזו שיכולה להוביל את הנהגת ה'... ע
שווה? האם היא טאראנטע או לימוזינה?? זה כבר ההבדל 
בין ר' אהרן מבעלזא לבין ריקנין שבך... אבל בלעם בלעם... 
שתדע לך: שגם ריקנין שבך הם אמנם טרנטע.. אבל 

 לפניך!!! הוא יהודי ואתה לא יהודי!!! 

--- 

לנו למה בלעם הוא זה שצריך לגלות  רק השאלה הנשאלת:
למה צריך שהוא ירצה לקלל ותכל'ס יצאו את הסוד הזה?? 

 לו ברכות ושבחים מהפה??

אמא שלי ע"ה לימדה אותי  התשובה היא פשוטה:
)כי סו"ס לפי הספר שמחמאות ישירות לא מדברות אליה... 

... וברור שמרן שליט"א בחן את הילדים והתפעל אמורים להחמיא
עיתון?? שהוא היה מזועזע מידיעתם... מה תרצה שיהיה כתוב ב

אבל כשהמחמאה מגיעה מהדלת  מהבורות שלהם?(
האחורית... כאן זה אמיתי!!! כשאתה עומד מאחורי הדלת 
ואתה שומע שנים שמסיחים לפי תומם... הוי... איזה בן 
אדם טוב הוא... זו מחמאה!!! כשבלעם מחמיא זה מהדלת 

כשיהודי  אבל זה לא רק זה!! זה יותר מזה...האחורית... 
עומד מול הרבש"ע... כאן צריך להיות צדיק... הקב"ה תובע 
מאיתנו להתקדם... מתי הקב"ה מגלה את חיבתו אלינו?? 
שמגיע איזה בן אדם זר ורשע ומנסה לגנות אותנו... כאן 
הקב"ה מתפרץ עליו בזעם... אתה תדבר על הילדים שלי...  

מגיע  יתכן שהקב"ה בעצמו ככה ידבר אלינו!!! אבל זה
בתור חינוך.. ואילו כשבלעם מגיע ואומר אותו דבר 
ממקום של גנות... כאן הקב"ה אומר לו באמת מה הוא 

 חושב עלינו... כי ה' דיבר טוב על ישראל...  



 

  

"גיבור הכח" שמעולם לא קיבל 
 כותרות בעיתון...

בימים אלו אנחנו פוגשים ומצדיעים לשני סוגים 
 של "גיבורי כח"!!! 

יש מצד אחד את הגיבורי כח החדשים שנכנסים 
כעת לזירה... הלא הם החקלאים שאוטוטו צריכים 

)שאין לנו שדותיהם במשך שנה שלימה להשבית את 

מושג באיזה ניסיון קשה מדובר... רק לשבר את האוזן... אם היו 
אומרים לי כעת להיגמל מהכוס קפה שלי למשך שנה שלימה 
היה לי נננורא קשה... אז זה... טיפ טיפ... טיפה יותר... וזה כמובן 

    ק(רק מההיבט המקובע הזה... יש לזה עוד כמה השלכות ודו"

אבל!!! במקביל... יש לנו את הגיבורי כח הותיקים... 
את הצבא קבע... את החיילים למודי הקרב עם 
עיטורי גבורה שלחלקם יש גם צלקות גבורה על 
מאבקי איתנים שלא תמיד צלחו... הלא הם 
המתמודדים מידי יום ביומו בענייני קדושה... אמנם 

ייל ויש לכולנו יש התמודדויות בזה... אבל יש ח
חייל... ויש כאלו שהניסיונות שלהם יותר 
משמעותיים... כן... זה בדיוק כמו שמיטה... לכולנו 
יהיה שנת שמיטה... ובכל זאת יש חקלאי ויש חרדי 
קלאסי שצריך להיזהר בהפסד או סחורה בפירות 

 שביעית... 

והאמת שלא זכרתי את הגמ' בקידושין שמקשרת 
. כן... הגמ' בקידושין בין שני הגיבורי כח האלו..

אומרת שגיבורי כח עושי דברו הולך על שני 
)והיום גם אנשים... או על שומרי שמיטה או על רווק 

הדר בעיר ואינו חוטא.. אני שכחתי את הגמ'  אברך(
 הזו. אבל אתה יודע מי הזכיר לי את זה?

התקשר אלי חבר לקבל כח בהתמודדויות בענייני 
ה זמן מתחזקים אחד קדושה... שנינו כבר הרב

 מהשני... וכעת הגיע תורו לקבל ממני כח... 

התחלתי להזכיר לי את המאמרי חז"ל עד כמה הוא 
חשוב בשמים... ומה שכתוב בזוה"ק שמי שעומד 
בניסיונות בקדושה הקב"ה מוסר בידיים שלנו את 
כל הברכות... ואז הוא טען לי את הטענה שכ"כ 

באמת  מוכרת לי באופן אישי: אם באמת
ההתגברות שלי כ"כ חשובה בשמים... אז אנא ה'... 
למה ה' לא מציץ עלי מהעננים ושולח לי איזה 
קריצת עין... שהרבש"ע יגיד מילה... שיגיד שהוא 

 מרוצה ממני... 

כן... זה קשה... אתה מתמודד... וזה קשה... ואין פה 
אף אחד שיטפח לך על השכם כי אף אחד לא 

יודע... אז נו... רבש"ע... תגיד לי  יודע... ורק הרבש"ע
מילה... אבל ש... ש... שקט!!! לא רק שאין פידבק... 
ההרגשה היא דפוקה... סו"ס ניסיונות בקדושה זה 

 בוץ... זה רפש... ואפס פידבק...

--- 

ואז תוך כדי השיחה!!! בשלב מסוים העברנו נושא... 
 ואז... לא יודע איך הגענו לזה... הוא התחיל לדבר

איתי על "קרן השביעית..." הוא אומר לי: לא יודע!! 
קרן השביעית זה משהו שמעצבן אותי... אני לא 
מבין למה אני צריך לעזור לחקלאי לשמור 
שמיטה!!! שיחליט: אתה רוצה להיות גיבור כח? אז 
בבקשה... תשבית את השדה שלך כמו גיבור 

אמיתי... אה... אתה לא גיבור..? אתה לא מסוגל 
שבית את השדה??? אז כל טוב!!! הפסדת!!! לא לה

 קבלת את התואר גיבור כח...

טען לי אותו אחד: לא מקובל עלי שאנחנו ניגש 
חקלאי... נעטוף אותו בצמר גפן... נתרום לו כסף... 
נעזור לו לשמור שמיטה... והוא עוד יקבל את התואר 
גיבור כח... למה לי לא עוזרים??? גם לי קשה... גם 

צריך המון המון גבורה בשביל לשמור על עצמי... אני 
למה מרן ר' חיים קנייבסקי לא מבקש ממני ברכה... 

 למה רק הוא מקבל כותרות?? 

הנה... ענית בעצמך את  אתה יודע מה עניתי לו??
התשובה... לפני רגע שאלת אותי למה הרבש"ע לא 
מציץ מהעננים וקורץ לך... אז הנה!!! ענית את 

אתה  ליט!! אתה גיבור או לא גיבור???תחהתשובה! 
רוצה שעל כל התגברות הרבש"ע יעטוף אותך בצמר 
גפן ויחמיא ויגיד לך שכל העולם עומד עליך... לא 
אדוני! תחליט: אתה רוצה להיות גיבור או לא??? 
אתה רוצה להיות חייל נאמן של הקב"ה... או שאתה 

זה אדוני: גבורי כח כל הזמן מחכה לקופלימנטים?? 
 גיבור כח!!!

קום כמו חיל אמיתי!!! וקדימה... תסתער מול 
  החזית... תלחם עבורנו...

אותם חקלאים הם לא  אין הכי נמי... מה שנכון נכון...
בהכרח אנשים גיבורים!! ובשביל זה אנחנו פה.. 
מקום הניחו לנו להתגדר בו בשביל להזרים להם 

אותם גיבורים... אז במקום להתעצבן כוחות ולעשות 
ותבין שנדרש  קח קרדיטולא לפרגן להם... אדרבה... 

 להיות גיבור אמיתי!!!

ממך נדרש להתגבר איפה שאף אחד לא רואה... אף 
אחד לא ירכיב אותך על הכתפיים... אף אחד לא 
יעשה עליך כתבות מעריצות בעיתון.. אף אחד לא 

תגבר... אתה נמצא יגייס כסף בשביל לעזור לך לה
לבד לבד בשדה הקרב... נלחם לבד!! נאבק לבד!!! 

 מתגבר לבד למענו יתברך... 

וכמובן!!!!! כמובן שאח"כ אתה שואל אותי: מי אמר 
אז שאני חשוב בעיני הקב"ה?? מי אמר? אולי לא... 

קח את כל הערצה שיש לנו  הנה!! כעת יש לך מדגם...
רצה!! אחרי הכל מגיע להם הע ויש לנו!!!לחקלאים 

יש פה הרבה גבורה!!! וכעת דון מינה ומינה... תנסה 
להשוות את הגבורה שלהם לעומתך... ברור שנדרש 

 ממך גבורה פי מאה... 

אבל תבין שאת הגבורה שלך אי אפשר להנציח 
בעיתון... וגם מרן ר' חיים קנייבסקי לא יבקש ממך 

ם ברכה... אבל הרבש"ע בכבודו ובעצמו מפקיד בידי
 של צדיק יסוד... את כל הברכה והשפע של העולם... 

--- 

עכשיו: לגופו של עניין... נחזור רגע לגיבור כח השני... 
באמת למה שאני אתן החקלאי ששומר שמיטה!!! 

וכי בן אדם שקשה  הוראת קבע ל"קרן השביעית"??
לו לשמור שבת אני צריך לתת לו כסף שישמור 

ן... מקסימום אני מוכן שבת... שיחליט אם הוא מעוניי
לעשות לו קירוב... אבל ממתי נותנים כסף לאדם  
 שישמור תורה ומצוות... זה עניין שלו מול הרבש"ע??  

אבל אני  אז יש בזה כמה תשובות טכניות פשוטות...
אתחיל דווקא עם התשובה האישית שלי... 

 שמסתמא אתה הכי פחות תתחבר אליה...  

אני הציוני המקורי מהסוג מה אעשה שאני ציוני!!! 
של ר' אברהם ישעיהו קרליץ זצ"ל... אני אוהב את 

ישראל... אני מחובר בכל נימי נפשי למצוות  ארץ
התלויות בארץ... וממילא הראש שלי עובד בצורה 

 אחרת!!!

האדמה אמנם שייכת לחקלאי.. אבל ארץ ישראל   
 היא שלי!!!

עיה אם החקלאי לא ישבית את האדמה שלו... זה ב
עם ארץ שלו... הוא מחלל שבת... אבל מה יהיה 

ארץ ישראל היא לא אדמה פרטית  ישראל שלי...
שאני אגלה לך שלו... ארץ ישראל זה עניין שלי!! 

אתה יודע למה סבתא שלי נולדה בהונגריה??  סוד:
אתה יודע למה דוד שלי ר' מיכאל דוב בער 

אתה יודע  וויסמנדאל היה גר בצכסלובקיה???
כי אלטער אלטער אלטער זיידע שלנו היה גר  ה??למ

כאן בארץ ישראל והוא לא שמר שמיטה!!! ומשה 
רבינו הזהיר אותו באלץ אזהרות בפרשת בהר שאם 
הוא לא ישמור שמיטה יבואו עליו כל הקללות 
שבפרשת בחוקותי... והוא כנראה לא שמע... ומה 
שקרה "והארץ תעזב מהם ותרץ את שבתותיה 

)לא שמים לב... אבל והם ירצו את עוונם"  בהשמה מהם

פרשת הקללות לא מתחילה בבחוקותי, אלא בבהר...  הפרשה 
    מתחילה בשמיטה ומסיימת בעונש על שמיטה(

והנה... עכשיו... לא יודע איך זה קרה... אבל יום אחד 
נולדתי... ומצאתי את עצמי בארץ ישראל... לא יודע 

אבל אני כעת כאן!!  מי עשה את זה ואיך זה התגלגל
קיים סיכוי שרוב וכעת לקראת שנת התשפ"ב 

אתה  אדמות ארץ ישראל ישבתו בשנת השמיטה!!!
שומע? עם קצת מאמץ מצידנו יש סיכוי שרוב 

 ארץישראל!!!  לא מדינתישראל!  ארץאדמות 
ישראל... רוב האדמות הולכות לשבות בשנת 

ם השמיטה... לי ולך הקטנים יש את האפשרות לגרו
מעניין  אז תגיד לי:שיקרה הדבר המבהיל הזה!!!! 

אותי החקלאי?? הוא נושא פה??? האדמה במקרה 
אני מדבר איתך כאן על ארץ הטוב מוחכרת לו... 

 רבותי: קצת ציונות אמיתית...  ישראל שלי!!!

שתבינו: כל ההסלמה בדרום בחודש שעבר... הכל 
צים התחיל מימין קיצוני שמרוב אהבתם לא"י הם רו

לגאול בתים וקרקעות... וההשקפה שלנו נגד זה כי 
זה התגרות באומות ובנקודה הזו אנחנו אנטי 

אבל אני לא ציונים... אנחנו לא עולים בחומה... 
אני רוצה  מדבר על זה... אני ציוני נוסח סאטמאר...

לגאול קרקעות בארץ ישראל לא בגישה לאומנית!! 
נהגו לפי אלא מתוך כמיהה שבקרקעות האלו ית

 רצון התורה... 

חסידי קהילת קודש סאטמאר... זכיתי והילד שלי 
לומד בחידר על טהרת קודש שממומן על ידכם... 
אתם ב"ה גואלים מוסדות אחד אחרי השני כדי 

אז שיתנהגו על טהרת הקודש ולא ע"י עוקרי הדת... 
יש כך  הנה!! יש לנו כעת משימה מאוד נקודתית!!

שראל שהציונים במשך מאה וכך קרקעות בארץ י
חמישים שנה דאגו שלא ישמרו שם שמיטה... 
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עם ואנחנו כעת רוצים לגאול את האדמות האלו... 
קצת מאמץ אנחנו גואלים את השדה אחוזה של 

כן... לכל יהודי יש שדה אחוזה בארץ  סבא שלך!!!
ישראל... ושדה אחוזה למי שיודע זה דברים 

 העומדים ברומו של עולם...

ל הנראה השדה אחוזה של סבא שלך נעבדת וככ
בשנת השמיטה... ואנחנו יכולים בלי הרבה מאמץ 
לגרום שהארץ ישראל שלנו תהיה מושבתת בשנת 

)אל תשכח השמיטה שזה מקרב את הגאולה!!! 
 שלא 

אומרים תיקון חצות בשנת שמיטה... שמיטה זה גאולה 
 בפועל...(

הוא אם ככה... אז מי רואה פה את החקלאי... 
בכלל לא הנושא... אני לא עוסק עכשיו בקירוב... 

  אני חושב על הארץ ישראל האהובה שלי...

זו התשובה שלי... זו הסיבה שאני תרמתי לקרן 
השביעית... אבל לאלו שלא מתחברים לארץ 

)אלו שכבר לוטשים עיניים לשדה תעופה לברוח ישראל... 

ם יש הסברים לכ ביולי אוגוסט לנופש ב... לא יודע איפה(
 הרבה יותר פשוטים... 

לחקלאים יש קושי מאוד מאוד גדול לשמור 
שמיטה!!! זה לא כמו פעם שלכל אחד היה שדה 
משלו... מדובר כאן במערכת חכירה ועובדים זרים 

ומדובר בהפסדי שאי אפשר לעצור את זה פתאום 
שאם היה כזה ניסיון ליהודי עובד ה'  עתק!!!!!

)גם לא בטוח... כי לצערנו בזה.. נשגב הוא היה עומד 

אבל  בדיני ממונות יש כל מיני הפתעות לא נעימות(
כשמדובר ביהודי פשוט כמוני וכמוך )ואולי קצת 
פחות( ובבת אחת נוחת עליו ניסיון בסדר גודל 

זה ניסיון שלא מותאם של הפסדים של מיליונים... 
והיות ואנחנו יכולים לעזור לו... ע"י  לממדים שלו!!

השתתפות של כמה שקלים בחודש למשך שנה 
וחצי אנחנו יכולים קצת לאזן את עוצמת הניסיון... 

אז יש שתהיה קצת יותר מותאמת לרמה שלו... 
עניין לעזור לו כי זה משהו שאפשר!!! אפשר לעזור 

אם הייתי יכול באמצעות כסף  באמצעות כסף!!!
לתת כח לחבר שלי בהתמודדות שלו בקדושה 

ים אותך בשבילו ולא לחקלאי... דא הייתי מתר
עקא!! שניסיונות בקדושה זה לא שייך לכסף!!! 
זה שייך לחדר יחוד של קוב"ה עם המתמודד... 
כסף לא יעזור כאן... לא תצליח לשחד את 
הרבש"ע בכסף... הוא רוצה אותו בגודל טבעי!!! 
בשמחתם לא יתערב זר... הייתי מאוד שמח לתת 

יה לי חלק וזכות בעמידה לו כמה שקלים כדי שיה
אבל אין!!! בניסיונות של חבר שלי בקדושה... 

בשמחתם לא יתערב זר... יהיו לך לבדך ואין לזרים 
אבל כאן?? כאן בשמיטה אני כן יכול לדחוף  איתך.

את עצמי... כאן יש חקלאים שצועקים גיוואלד... 
אין לנו את כוחות הנפש להיות גיבורי כח... ואני 

וזה לא בחינם!!! אני לא הם את הכח!! יכול לתת ל
ברגע שאני נותן להם כח להיות גיבורי  פראייער...

כח... אז יש פה שותפות גמורה וחלוטה שאני 
בעצמי נהיה גיבור כח!!! זה תקף הלכתית לא 

 פחות ממכירת חמץ... 

וכאן במאמר המוסגר: ישנה איזושהי שמועה 
ל מה אני לא יודע עשחקלאים הם מיליונרים... 

אני מכיר הרבה אנשים שרצו לעשות  אתה מדבר...

כסף... ואני לא מכיר אחד שהלך להיות חקלאי!! יש לי 
חבר שפתח חנות סלולר... יש אחד שעובד 
במחשבים.. יש קבלן... יש מתווך... וכן הלאה וכן 
הלאה... כל האנשים האלו זה אנשים שרצו לעשות 

להיות כסף... למה אני לא מכיר אחחחד שהלך 
חקלאי?? הרי הם מרויחים מליונים?? למה כמעט כל 
החקלאים זה... זה בנים של חקלאים?? התשובה 
ברורה: חקלאי לא מרויח הרבה כסף!!! הוא כן צריך 
לגלגל הרבה כסף!! יש הוצאות אדירות וצריך לדאוג 
שהכנסות יהיו טיפה יותר... וזה בדיוק הסיפור 

ת השמיטה נפער הבעייתי כאן!!! שברגע שמגיע שנ
פער מלחיץ בין ההכנסות להוצאות... שכמובן... לי יש 
בטחון גמור שציויתי את ברכתי וכו'... אבל זה טוב רק 

)בטחון בה' זה רק לשימוש לשדה שלי!!! לא לשדה שלו!! 

אישי... אין לי רשות לבטוח בה' שיתן כסף לעני... וגם לא שיסדר 
 את החקלאי בשמיטה...( 

ים... אגב: אני לא חקלאי!!! אני לא עד כאן חקלא
 עושה מזה כסף... 

מה כן??? חלק מהאדמות כן שייכים לי... אני עדיין לא 
יודע איזה אדמה... כשהמשיח יגיע יתברר לי... אנא 
ה'... רחם עלי... תגלגל איכשהו שהשדה אחוזה של 

 נחלת הבית אב שלי תשבות בשנת השמיטה... 

--- 

אני רוצה שתבין:  ור כח האמיתי...נחזור הבייתה... לגיב
פעם לככככולם היה שדה!! בדיוק כמו שהיום לכולם 
יש יצר הרע... ממילא פעם מי ששמר שמיטה היה 

למה? כי כולם צריכים לשמור שמיטה...  גיבור כח...
ששמר שמיטה אין ולכולם קשה... וממילא פעם מי 

סיבה שהוא יקבל כותרות בעיתון ומרן ר' חיים 
קנייבסקי לא ביקש ממנו ברכה... כי זה כמו לבקש 
ברכה ממי שממחלים קורונה... חצי מהציבור החרדי 

 מחלימי קורונה... 

ממילא פעם לשמור שמיטה זה היה מצד אחד מאוד 
קשה!!! אבל אתה מתמודד לבד!!! כי כל אחד 

ודדות שלו... מול השדות שלו... ומול מתבשל בהתמ
וממילא אף אחד הבטחון האישי שלו מול הרבש"ע... 

סו"ס כל אחד  לא יודע מה עובר עלי בתקופה הזו...
עובר את זה בצורה אחרת.. יש כאלו שדווקא קל להם 
לעזוב את השדה לשנה... ואילו לי מאוד קשה... כי אני 

אוד יסודי מאוד נקשר לאדמה... או שאני טיפוס מ
ואני רואה מול העיניים איך העץ צריך איזה טיפול ואני 
חייייב לעשות לו איזה טיפול וזה בוער בי כמעט כמו 
סיגריה בשבת... בקיצור: על זה נאמר גיבורי כח!!! כי 
סו"ס כולם מתמודדים... ותכל'ס כל אחד עובר את זה 
בצורה אחרת ורק הרבש"ע יודע כמה גבורת נפש זו 

 צידי.. היתה מ

אז זהו!!! שהיום המגרש של הגיבורי כח באמת עבר 
כי החקלאי הוא כבר ממזמן לא לניסיונות בקדושה 

נחלת הכלל... הוא נהיה תצוגה כזו... או שהוא שומר 
שמיטה וכולם מחבקים אותו או שהוא בכלל לא 
בפרשה... ואילו בניסיונות בקדושה כולנו מתמודדים... 

עליך כותרות על זה שאתה אף אחד לא הולך לעשות 
 לא נופל באינטרנט כי... כי כולנו בהתמודדות.. 

אבל בכל זאת!!!! בכל זאת רק הרבש"ע יודע מה עובר 
רק הוא יתברך יודע עד כמה אצלך השמירה  עליך...

הבסיסית ביותר עולה לך בדם וביזע... רק הרבש"ע 

יודע מה עובר עליך כשאתה יודע שיש לך פה 
ואתה מתגבר. איזה חזית היתה  אפשרות גלישה

לך כעת פה!! את זה אף אחד לא יודע... סליחה... 
 בעצם כולם יודעים... ו. ולא יודעים כלום.

ומי כמוך יודע עד  וממילא אתה הגיבור האמיתי!!!!
כמה שזה לא סתם מחמאה... אני לא טופח לך על 
השכם ואומר לך: איזה גבבבר אתה... יש פה באמת 

המון המון גבורה!!! אז אין ברירה... באמת צורך ב
קח את הקרדיט!!! אתה מוכרח לטפוח לעצמך על 

 ---השכם... ידינו כבולות... 

אני פושע ורשע...  אמר לי פעם בחור אחד בתסכול:
ולמה??? הרי אם מישהו היה נותן לי מאה שקל 
ואומר לי: זה בשביל שתשמור על העיניים בשעה 
הקרובה... הייתי שומר... נכון?? זאת אומרת: שאם 
לא שמרתי על העיניים... זה אומר שהיראת שמים 

 שלי לא שווה מאה שקל..?? לא כך??

 אמרתי לו: אני מבין את הטענה אבל יש לך טעות!!!
אתה טוען שאם הייתי נותן לך מאה שקל היית 

בגלל  ואני שואל אותך למה??שומר על העיניים... 
רוצה להרויח מאה שקל?? בגלל שאתה לא  שאתה

לא!!! אם תתבונן היטב רוצה להפסיד מאה שקל?? 
הסיבה היא: שאם הייתי היטב... לא זו הסיבה!! 

מבטיח לך מאה שקל על שמירת עיניים... היית 
שווה מאה  שווה!!!!קולט שהשמירת עיניים שלך 

וזה מה שהיה נותן לך כח... לא הנגן שהיית  שקל!!
במאה שקל האלו... לא זה מה שהיה מדבר קונה 

 )זה אולי מדבר אליך בשעות של ישיבת בין הזמנים(אליך... 
אבל בשמירת העיניים... עיקר הקושי נובע מחוסר 
הערכה והכרה בהתגברות שלי... ברגע שאני רק 
אעמיד אותך מול עשרים שקל ואתה תפנים 
שתנודות העפעפיים שלך שוות עשרים שקל... 

אם ככה... בל כח לשמור על העיניים... אתה תק
אתה טוען שהיראת שמים  אמרתי לאותו אחד:

שלך לא שווה מאה שקל... הראיה: שאם היו 
נותנים לך מאה שקל היית מתגבר... אז זהו שלא!!! 
יש לך טעות באבחון... הנקודה פה היא אחרת: 
תראה באיזה שפל של דימוי עצמי רוחני אתה 

י נותן לך עשרים שקל על נמצא.. הרי אם היית
שמירת עיניים היית שומר... נו... ואם אתה לא 
שומר... סימן שאתה עד כדי כך לא מחשיב את 
ההתגברות שלך... שאתה לא שם על זה אפילו 

מול נקודת  וזו הבעיה שלך!!!!עשרים שקל... 
התורפה הזו אתה צריך לעבוד!! להתחיל להעריך 

תחיל להפנים את העמידה בניסיונות שלך!!! ת
שאתה גיבור כח הרבה יותר מהחקלאים שאנחנו 
מחבקים אותם בימים אלו... כן... צריך לדעת 
שכמה שהניסיונות כיום קשים יותר בסופו של 

אני  הנוער בסיכון שבנו!!!דבר עיקר הקושי הוא: 
לא קולט כמה אני מעניין את אבא שבשמים... 
אתה לא קולט כמה אכפת לרבש"ע אם אתה 

בר למענו או שלא... ועיקר היצר הרע פה מתג
"ויזנב"!!! לעשות ממך זנב... לתת לך תחושה 
שההתגברות שלך לא שווה עשרים שקל... אם רק תשנה 
את התפיסה ותפתח זוה"ק ותראה מה כתוב על זה... 
אתה תהיה גיבור כח!!!! אז הנה... לשנה הקרובה יש לך 

ד מולם ותזכור גיבורי כח בכותרות מול העיניים... תעמו
שלמעשה אתה הגיבור כח האמיתי כאן... רק מה נעשה 

 שאתה עדיין בחזית... עדיין לא חזרת משדה הקרב... 
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 המרפסת שעל החומה... המשקיפה להר צופים...

.. אבל ברוכים הבאים לבית משפחת צופיה... כן... הרבה עולי רגלים מכירים את המשפחה שלנו... אנחנו מתגוררים בירושלים.
לא סתם!!! הבית שלנו ממוקם באזור איסטרטגי... אנחנו גרים צמוד לחומת ירושלים!!! אמנם המחיר הוא שאנחנו יחסית 
רחוקים מבית המקדש בייחס לבתים אחרים... אבל סו"ס אנחנו הברוכים הבאים של כל עולי הרגלים... אז דבר ראשון: בזכות 

שלים אין שום מרפסות... אסור לפתוח מרפסת מפני אוהל הטומאה... אבל לנו יש זה יש לנו זכות לפתוח מרפסת!!!! בירו
מרפסת שפתוחה מעל החומה החוצה... בזה אין שום בעיה... ובאמת בזכות המיקום היחודי שלנו יש לנו כל מיני תפקידים 

!! לדוגמא: בתקופה הזו יש כל מיוחדים ואהובים... אנחנו משמשים הרבה פעמים בתפקיד: "קול צופייך נשאו קול..." הנה
כמה ימים תהלוכות מרהיבות עין של מביאי הביכורים שעולים לירושלים... וברגע שהם מתחילים להתקרב לירושלים יש 

)תלוי לפי חשיבות האנשים מביאי הביכורים... אם זה קבוצה מכובדת או משלחת מיוחדת מירושלים שיוצאים לקראתם לקבל את פניהם... 

    מיוחד אז יוצאים לפניהם אפילו הגזברים והפחות וכו'...(גדולה ב
עכ"פ לפני שבוע ימים נקש אצלנו בדלת לא פחות ולא יותר אחד מז' האמרכלים של בית המקדש!!! אוה... איזה אורח 

חת של ביכורי חשוב... אבל הייתה לו בקשה צנועה... אנחנו פה בעמדת היכון... אנחנו יודעים שמחר אמורים להגיע לכאן משל
יין מקדש נפתלי שזה מרחק רב... ואנחנו רוצים לקבל את פניהם בצורה מכובדת... ואנחנו לא יודעים בדיוק מתי הם מגיעים... 

 האם אתם יכולים לתת לי התרעה קצרה מראש??
יזות ויצא לשער בטח... בשמחה... אם האמרכל בכבודו ובעצמו מבקש צריך לעשות לו שירות מיוחד... יענקי התארגן בזר

העיר שמתחת הבית שלנו... וחיכה לאיזה טרמפ... ותוך כמה דקות היה שם יהודי שבדיוק יצא מירושלים שמח וטוב לב.. 
)אתמול הוא הקריב קרבן תודה ונשאר בלילה מדין לינה ועכשיו הוא יצא...( יענקי ביקש אם הוא יכול להצטרף איתו לכמה 

נסיעה בכרכרה הגענו להר הסמוך הנקרא צופים... שם יענקי ביקש לרדת... ו... ורץ מהר ק"מ ספורים... ואחרי חצי שעה 
למשפחת אבן בוהן... זו משפחה שאנחנו איתם בקשר עין!!! אנחנו רואים אותם מהמרפסת שלנו והם רואים אותנו... ומאידך 

 שפחה אחרת שגם להם יש תצפית להר שממול וכן הלאה()ושם גם להם יש קשר עין עם מדהיינו להר רמה...  -יש להם תצפית להר שממול
יענקי מידי פעם מבקר אצלם ומתאם את המשימות הנדרשות... והוא סיכם איתם שברגע שהם רואים תנועה של עולי רגלים 

 מכיוון רמה... מיד לסמן לנו ואנחנו נזעיק את האמרכל והגזברים לצאת לקראת מביאי הביכורים... 
ות... כעת שוב הוא בא לעמוד על אם הדרך לחפש טרמפ חזור לירושלים... והנה... את מי הוא רואה?? את יענקי חזר מהשליח

היהודי הנחמד שלקח אותי מירושלים... מה קרה?? למה לא המשכת?? למה אתה נראה עצוב?? אל תשאל... כשירדת 
ודה ומצאתי שם כזית בשר תודה ששכחתי מהכרכרה פה בהר צופים... פתאום נדלקה לי נורה אדומה... פתחתי את המזו

לשרוף אותו בירושלים... )תכננתי לשמור אותו למישהו שרצה לאכול ובסוף הוא לא הגיע( וקיי"ל: מי שיצא מירושלים ונזכר 
שיש בידו בשר קודש, אם עבר צופים שורפו במקומו... כבר לא מטריחים אותו לחזור כי זה מידי רחוק... אבל אם לא עבר 

ם חוזר ושורפו לפני הבירה מעצי המערכה... בקיצור: אני צריך לשוב על עקבותי ולחזור ולשרוף ועכשיו ללכת לבקש צופי
עצים מעצי המערכה... לא נעים... יענקי עודד אותו... אל תדאג... זה בסדר... אני אחזור איתך לירושלים ותבא אלינו הבייתה... 

צים מהמערכה... אותו יהודי חזר עם יענקי... יענקי ארגן לו כמה עצים שנשארו אני אדאג לך לעצים... לא תצטרך לבקש ע
מכהן אחד שהתארח אצלנו בדיוק אתמול וגם הוא שרף את הנותר של החזה ושוק שהוא לא הצליח לסיים ונשאר לו עצים... 

נה עליהם ולכן זה לא מעילה... סו"ס זה שירות )נכון שלב בי"ד מתאותו יהודי מאוד שמח... זו הרגשה לא נעימה לקחת עצים מהמערכה... 

אמא לא נתנה  שנותנים לאורחים שמגיעים לירושלים ומאיפה יש להם אפשרות להשיג עצים... אבל סו"ס זה ממון הלשכה... והנה חסכנו לו את זה...(
ר שני וכוס יין משובח של לאותו יהודי לצאת עד שלא ילך למקווה לטבול לטהרת מעשר... ופינקה אותו בסלט עשיר של מעש

 כרם רבעי.
--- 

והנה... למחרת בבוקר... כל כמה דקות אנחנו מסתכלים לעבר שכננו מהר הצופים... והנה לפתע... מישהו שם מניף בסודרין... 
 מוליך ומביא מעלה ומוריד... מהר מהר ללכת לאמרכל... תוק תוק... הגיע לנו מידע שעולי הרגלים נמצאים כעת ברמה!!!

מרחק של שעה וחצי משערי ירושלים... תוך עשרים דקות אנחנו רואים משלחת מכובדת ביותר יוצאת מירושלים.. יענקי 
מהר קרא לחברים... עוד מעט התהלוכה מגיעה... המרפסת שלנו כבר מלאה בילדים... זכות קדימה לאורחים כמובן... והנה!!! 

וכבר מרחוק אנחנו רואים נחשול אדם מתקרב.. עוד מעט כל האומנים  אנחנו כבר שומעים את הקול הענוג של החליל...
מירושלים יסגרו את החנויות ויקומו לקראת מביאי הביכורים... יום אחד אנחנו יושבים פה במרפסת ולפתע אנחנו רואים 

פה?? מישהו פה  מחזה יוצא דופן... עדר עעענק של עגלים הולך ומתקרב לשערי ירושלים... משהו שלא נגמר... מה קרה
התבלבל וחושב שירושלים זה שדה מקנה של רועי בקר...?? ואתה יודע מה מתברר?? שזה המעשר בהמה של רבי אלעזר בן 
עזריה!!!! כן... ראב"ע היה כזה עשיר מופלג שתריסר אלפי עגלי הווה מעשר מעדריה כל שנה מחדש!!! אוה... ברוך המשלם 

)מה תגיד על שאול המלך שממתי עגלים מציפים היום את ירושלים במעשר בהמה!!!  00.111... שכר טוב ליריאיו... תראה מה שזה

אבל כנראה זה יצא פחות כי סו"ס הוא היה צריך  01.111שנתמנה פרנס על הציבור כתוב ויפקדם בטלאים מאתיים אלף... אם ככה המעשר בהמה שלו היה 

אתה יודע מה המשמעות?? שהיום ומחר יש לנו ארוחת צהרים בשרית... כל  היה כהן( להפריש גם בכור לכהן... לעומת ראב"ע שכמדומני
תושבי ירושלים הולכים להתחלק בבשר הזה... לכה"פ אשפר אחד... קדימה... כל הילדים למקווה... היום אנחנו צריכים לאכול 

יכולים לזהות מרחוק כל אחד מאיפה הוא על טהרת קודש... כמובן שמרוב שאנחנו כבר רגילים לראות את המחזות... אנחנו 
מגיע ובשביל מה הוא מגיע לירושלים... כשאנחנו רואים יהודי שמגיע עם עגלה מלאה בפירות אנחנו יודעים שהוא מגיע כאן 
מהאזור... כי בדרך כלל מי שמביא פירות מעשר שני לירושלים הוא מחלל אותם על מעות... רק חכמים תקנו שמהלך יום אחד 

)ואתה מבין לבד שיענקי מיד שועט ושלים לכל צד צריכים להעלות את הפירות עצמם כדי לעטר שוקי ירושלים בפירות... מיר

אנשים במדרגות ושואל אם אפשר לקחת פרי אחד... שהרי מעשר שני לא ניתן למכירה אלא אלא נותנים זה לזה בטובה... אז למה לא לבקש... בדרך כלל 

אנחנו נאלץ לעצור כאן... כי ביום ראשון הקרוב קרה דבר שלא יאומן!!! אתה יודע מה לא יאומן?? לא  אבל נותנים בשמחה...(
האמינו כל מלכי ארץ כל יושבי תבל כי יבא צר ואויב בשערי ירושלים... כן... לא האמינו... הזאת העיר אשר יאמרו כלילת יופי 

יש לנו את שבעה עשר בתמוז ואת שלושת השבועות שאחריו משוש כל הארץ... אבל היד אכן נשתלחה במקדשך ועל זה 
שבהם חומת הר ציון הורידי כנחל דמעה, אל תתני פוגת לך אל תדום בת עיניך... קומי רוני בלילה לראש אשמורות שפכי 

לחם ולא צמא כמים לבך נוכח פני ה'... שאי אליו כפייך על נפש עוללייך העטופים ברעב בראש כל חוצות... ובימינו לא רעב ל
למים... עטופים ברעב פנימי וצמאון צחיחים לתוכן ולפנימיות לשמוע דבר ה'... שאי אליו כפייך על כל אותם צעירים 
שמחפשים את עצמם... ויתקיים בנו במהרה מקרא שכתוב: "והיה אחרי כן, אשפוך את רוחי על כל בשר, ונבאו בניכם 

  "כם חזיונות יראו.. ובירושלים תהיה פליטה ובשרידים אשר ה' קוראובנותיכם, זקניכם חלומות יחלומון, בחורי
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 בקרוב ממש

 ושוב מגיעים ימי בין המיצרים:
ושוב מגיעים ימי בין המיצרים... בפעם האלף תשע 

אות חמישים ו... שוב מתאבלים על חורבן בית מ
המקדש... שוב מסתבכים האם מותר וואקלי ועל איזה 
סיום אפשר לאכול בשרי... שוב אוכלים את הלב 
שאנחנו לא מספיק מרגישים את החורבן... ושוב 
מחכים שזה יעבור ונוכל להתחיל את החגיגה של בין 

 הזמנים... מה שנכון נכון... 
כמה שדווקא בשנה האחרונה התחלתי האמת היא: ש

להבין את עצמי יותר מכל שנה אחרת... הרי רק לפני 
חודשים ספורים היינו עמוק עמוק בתוך הקורונה... 

מישהו מתעסק עם  נו... ועכשיו מישהו מדבר על זה??
חזרנו לשגרה ואנחנו עסוקים באלף ואחד זהו... זה?? 

מהכל!!  דברים אחרים... זאת אומרת: החיים חזקים
... בסופו של יה וכמה שזה היה נוראלא משנה מה ה

דבר מתרגלים לכל דבר... חוזרים מאוד מהר לשגרה 
אם ככה... אז לכאורה וממשיכים את החיים הלאה... 

כמה שהחורבן  אותו דבר בייחס לחורבן בית המקדש...
היה איום ונורא... סו"ס זה קרה לפני כך וכך זמן... ומאז 

כבר לא חושבים על .. אז כמו שממשיך. מירוץ החיים
הקורונה ביום יום וכמו שסבתא שלי לא חשבה על 
השואה ביום יום... אז למה שאני אחשוב פתאום על 

 ביהמ"ק שנחרב פעם פעם??
 התשובה היא פשוטה: 

 פנימי!! לחסר  חיצונייש הבדל תהומי בין חסר 
זה אם יום אחד בהיר הגיעה איזה קורונה מסין... ובגלל 

הייתי צריך ללכת עם מסיכה... ברגע שהקורונה עזבה 
סיבה שאני אזכר והמסיכה ירדה לי מהפרצוף אין שום 

מה בקורונה פתאום באמצע החיים... כי הקורונה עצ
ממילא פתרון חיצוני...  היא בעיה חיצונית... המסכה

 חצי שנה לאחמ"כ... אין סיבה שאזכור את זה סתם כך
יכלה את בעלה בקורונה... היא אלמנה שש !!! ל"עאבל

פוגשת את הקורונה בוקר צהרים וערב... כי בעלה זה 
לא איזה קורונה שהגיעה מסין וחזרה לשם בחזרה... 
בעלה היה כל החיים שלה!!! תפס את כל המציאות 

)גודר שלה וברגע שהוא נפטר... החסר זועק כל הזמן... 
 .(פרצות ישראל יגדור פרצות עמו ישראל ברחמים..

כל קושי וכל אסון אפשר יום אחד  על אותו משקל:
לשכוח!! אבל כשזה משהו מבפנים... כשהחלל זועק 
מכל פינה אי אפשר לשכוח... ואסור לשכוח!! כי 

שככה זה  השכחה פה היא לא חיובית אלא התרגלות
צריך לזכור שבית המקדש  החיים!! וזה לא ככה!!!

חלקים  לדעת שאם חסר לנו כמהבשביל ולו נחרב 
כשהייתי בחור אלטער היו  הם מחכים לנו שם...בפזל... 

לי כל מיני קשיים... ומטבע הדברים תליתי את כל 
הבעיות שלי בזה שאני לא נשוי... ואמנם בחלק צדקתי 
ובחלק לא.. אבל ברמה העקרונית בודאי שצדקתי!! כי 
הרי בן אדם שלא נשוי הוא חצי בן אדם... ממילא כל 

ה שמתעוררת ההיגיון אומר שזה שייך בעיה הכי קטנ
 ל"חצי ש"ס השני" שאני לא יודע..

אז זהו!!! שאם אנחנו רואים כל מיני דברים לא מתוקנים 
עד אבא אל מקדשי קל -צריך לדעת שבעולם... 

אבינה!!! החלקי פזל שחסרים לנו מחכים לנו שם... 
ולנו לא נותר אלא להרים עיניים מצפות ולהתחנן: כי 

 נחנו לך מתי תמלוך בציון...מחכים א
כלומר ככה: אל תצפה מעצמך שתתחיל לדמיין את 
בית המקדש וזה יגרום לך להתעורר להצטער בצער 
השכינה... עזוב... זה גדול עלינו... תסתכל ימינה 
ושמאלה... תראה את הנתונים היבשים שמי כמוך 
מכיר אותך... יש דברים שלא מסתדרים לך?? אתה 

נים... אז הנה!!! פרטים בבית פוגש הסתרת פ
המקדש... הנתונים שאנחנו פוגשים בחיים שלנו הם 
מספיק מעוררים אותנו להבין שמשהו פה חסר... 
ומשהו פה מתבשל ורוחש מתחת לפני השטח.. 
ופרטים נוספים בבית המקדש השלישי שיבנה במהרה 

 אמן.  

 



“ 

 

  חינמית!!חינם לא צריכה בהכרח להיות שנאת 

 ת!!!ח י נ מ ילא צריכה להיות  ח י נ םשנאת בגיליון זה... 7המשך: אני חוזר על המשפט מעמוד 
 זה חינם!!! --לא שווה מספיק שהיא  ל א  ש ו ו ה  את המחיר...

 הבנת מה אמרתי במשפט הזה?? אני אסביר:
אבל ... בלי סיבה לחינם... סססתם שנאה פשוטו כמשמעו ... זהאנחנו בטוחים ששנאת חינם זה

מספיק שזה לא שווה שנאת חינם זה לא בהכרח שזה סתם לחינם... רק מה??  לא!! זה לא נכון!!
אני מכיר שני  שתבין:אוטומטית הוא חינם!!!  לא ריווחי...דבר שכל  יש כלל בכלכלה: !!את המחיר

שלוקח אנשים ברכב  אמיתי יש יהודי בעל חסד בחינם!!! אנשים שלוקחים אנשים ברכב שלהם
דווקא לוקח מדובר בנהג מונית ש זה חינם מסוג אחד!! אבל יש חינם מסוג אחר...שלו בחינם... 

ההכנסות שלו לא מכסות את ההוצאות... ויוצא שגם הוא עובד ש כסף אבל בסוף חודש יוצא
על אותו הבנת??  עובד לחינם...תירה שהוא עדיין בחינם... כלומר: זה שהוא לוקח כסף... זה לא ס

 .סיבה... סו"ס אנחנו לא טפשים.. ללא סתם שנאה שנאת חינם זה לא בהכרח שהיאמשקל: 
מוצדקת... אבל עדיין...  יש סיבה... ובדרך כלל היא גם כשאנחנו רבים אחד עם השני כמעט תמיד

 חינם!!!---ל אז השנאה היא אם ככה... זה לא שווה את המחיר...אם 
האם להגיד 'לדוד ה' אורי  הצעקות אני שואל אותך:... הסיפור הזה שהבאתי לפני רגע..  לך נהה

וישעי' במנחה או להגיד במעריב... האם זה נושא כ"כ מהותי שהוא שווה צעקות והלבנת פנים 
 בבית מדרש עד כמעט הרמת יד?? זה שווה או לא שווה?? תענה לי.. 

 חינם!!!--זה לא שווה... אז הנה לך שנאה לאם  ברור שלא!!!
 הם צודקים?? כן!!! מגיע לו צעקות? כן!! אבל הם זה שווה?? לא!!! 

לא מספיק שההכנסות כיסו את ההוצאות!!! אני צריך שזה יהיה שווה.. ואם הצעקות האלו לא 
בצעקות  שוות בנזק המלך... אם הרבש"ע מוותר על הלדוד ה' אורי וישעי שלכם אם הוא כרוך

בבית הכנסת... אז מה זה עוזר לי שהצדק איתך... תכל'ס... באת כאן לבית הכנסת כדי לעשות נחת 
 רוח לרבש"ע וזה לא צלח!!! הפסדת בתוצאה הסופית!! 

)ואגב: ישנם אנשים ששומרים טינה אחד לשני על סיבות מאוד מוצדקות... יש להם ויכוח על חצי מיליון שקל... אבל כל מי 
ע בדבר יודע שהויכוח הזה לחינם... כי... כי המריבה הזו גובה מחיר רגשי וסביבתי הרבה יותר יקר מחצי מיליון שקל... שנוג

  ממילא זה שנאת חינם... שנאה שלא שווה את המחיר שלה... הרי לך שנאת חינם(
 אז הנה!!! את הנקודה הזו אנחנו מתקשים לקלוט!!! 

 לא שייך למי שצודק או לא...  אנחנו מתקשים להבין ששנאת חינם
 ???פשוטה שזה אחת הנקודות שאנחנו לא קולטים רוצה הוכחה

תשאל אותו:  ... לך ותנסה לדבר על לבו...בקהילה עורר שנאת חינםלך למישהו שמחרחר ריב ומת
מה הוא אתה יודע  הרי על זה נחרב ביהמ"ק וכו' וכו'... שנאת חינם... ?? למה אתה מעוררלמה

מה  אני עושה שנאת חינם?? אני?-ש ..אמרת ... מההוא יתעצבן ויגיד לך: מה  ך??יענה ל
הוא ישב כמובן ואז  הוא עושה את השנאת חינם... הטועה... !! הואאני לגמרי צודק והוא פתאום!!

  (...אני לא חולק עליו אני בעד... )ואני מסכים איתו!!! בגדול והוא צודק!!! טועה לך כמה שהשני ויסביר
מה השני לא בסדר עד כ מוצדקת!!!הוא יסביר לך למה השנאה שלו  שמת לב מה הוא יענה לך?

  לא שנאת חינם!!!! היא וממילא השנאה שלי
ה שאתה לא צודק... הפירוש של צדיק שלי: מתי תבין ששנאת חינם אין הכוונ אז זהו שלא!!! 

 לא שווה את המחיר...  שזה ---חינם זה
זה לא מעניין  ענה שאתה מעורר שנאת חינם... אל תענה לי שאתה צודק...אם אני מגיע לך בט

שהשנאה  אני צריך שתוכיח לי רק מה?? אותי שאתה צודק!! אני במקרה גם חושב שאתה צודק!!
שתוכיח לי שהנושא שעליו אתה מקדש מלחמה הוא כ"כ  !!!והיא לא לחינם שווה את המחיר שלך

את כל המידות רעות  ולסכן ששווה להכפיש ולהלבין פנים ולגייס תוכ"כ נוגע ביסודות היהדו מהותי
לעת עתה השנאה...  מחיר פוגש רק את ההוצאות האסטרונומיות של לבנתיים ... אניעל זהשלנו 

 זמן שאתה לא מראה לי שהשנאה שלך שווהכל  את ההוצאות... מכסות ההכנסותש אני לא רואה
שווה חינם!!! הרי לך שנאת  ---מה שלא שווה  --בלנו שמקו... אז היא לא שווה... ואת המחיר

  כל שנאה שלא שווה את המחיר היקר שלה... הרי לך שנאת חינם!!!! חינם!!! 

שאלה ראשונה: מה היה החבית הנפץ שסביבה   שתי שאלות סקרנות: בפתח הגיליון הצגתי---
יזה בית כנסת... על איזה התלקח השנאת חינם בדור החורבן?? על איזה בנין הם רבו?? על א

 ירושה?? למה חז"ל מתעלמים בצורה בוטה ולא מגלים לנו סביב מה ניטשה המחלוקת...
התשובה היא: התשובה היא: שזה לא רלוונטי!! אם השאלה היתה מי צודק... כאן חז"ל היו 

!! מגישים בפנינו את ההשקפה הצרופה, שהיה ויכוח, וריב"ז צודק ואבא סיקרא לא!! אז זהו
שהנושא פה לא היה מי צודק... היתה פה בעיקר שאלה של שער יציג... שווה או לא שווה... שווה 
לריב על זה או לא שווה... שני הצדדים צדקו!!! לכל אחד היו טענות מוצדקות אבל זה לא היה 

 שווה את השנאה... השנאה לא היתה שוה... הרי לך שנאת חינם!! שנאה לחינם!!!
עשה בר קמצא... שהביא את אותו  שאלת הסקרנות השניה: איזה מעשה שלא יעשהוכעת נעבור ל

איזה מכונית תופת בר קמצא פוצץ בעה"ב להתנפל עליו בחמת זעם ולזרוק אותו מכל המדרגות?? 
 שהצדיק את ההתפרצות עליו עד כדי כך שרבנן לא ראו צורך למחות??? 

יתי לדמיין מה כבר יכול להיות שבר קמצא עשה... אז זהו!! שהשבוע נפל לי האסימון... השבוע ניס
 ונפל לי איזה כיוון... אבל רקע קצר:

אחד  אנחנו עומדים כעת במירון בל"ג בעומר... עוד שעה יהיה פה מעמד ההדלקה של תאר לעצמך:
מכיר והשתתף במעמדות ההדלקה במירון.. כבר שעה לפני כן העויילם מגדולי הצדיקים... ומי ש

'ויהי נועם' והעסק  ופכים שמן... ואז שריםניגוני התעוררות ולבנתיים ש ... יש כבריעמתחיל להג
"לעשות רצונך אלוקי  יםרוצפוף... ואז שועוד אנשים מגיעים ונהיה צפוף  מתחיל להתחמם...

. ועומדים על הולך ומתקרב.. הגדול רגעהו נהיה אש. והעיניים נעצמות בדבקות... ואז חפצתי"
 יםמוכרלכת ומתחשמלת... ואז ירה הוכל רגע נוסף האו ד' בבות...  שרים וכעת ת קצות האצבעו

למקום ההדלקה...  הנה הצדיק מתקרבובחמישים אלף שקל... מישהו קנה  .. את זכות ההדלקה
 ואפשר למשש את ההתרגשות באויר

יה לפני בעיצומם של הרגעים הכי מרטיטים... שנ !!! אל תשאל מה קרה...ואז... לפתע פתאום
חיוך קונדסי שפך נפט ואציתון והופה!!! הדליק... הדליק את קה... הגיע איזה חצוף מחוצף ובההדל

 המשואה... 
  זהו... זה דולק... בקיצור: הבן אדם גנב את ההדלקה...

 תגיד לי: מה היית עושה לו??? יותר נכון: מה העוייילם היה עושה לו?? 
אותו מכות... הוא היה יוצא משם עם שברים  אני אומר לך בכנות: הייתי גומממר

.. מכרו .ומחכה !! ציבור שלם עומד פהחצוף וטיפש כזה מגיע לו ביושר!!!! וזה בגולגולת..
לם הזה מגיע ומדליק... כל בוקס שנתנו ייכולם מחכים... והגו את זה בחמישים אלף שקל.

 והדחיה השנאה והתיעובת והאם המכו ואני עכשיו שואל אותך: לו מגיע לו בתזמון מלא...
 שנאת חינם?? נקרא שכולנו מרגישים כלפיו... האם זה

הזמין את זה... הוא עשה  טיפש הזהלחינם?? ה ה פתאום... וכי כועסים עליולכאורה מ
 מכוער שמצדיק את הכעס כלפיו...ו הכי טפשי דבר מאוד

 זה שנאת חינם... אתה יודע למה?? אבל תתפלא לשמוע שכן!!!
על כל ההשפעות  קח את כל העניין הנשגב של ההדלקה במירון ב אותו חשבון:כי שו

תעמיד אותם מול מכות  ..הנשגבות והשמן והדבקות והתזמורת ואלפי האנשים שהיו פה
 תגיד לי: מה עומד במשקל מול מה??רצח שנותנים ליהודי טיפש אמנם אבל יהודי... 

מדאורייתא ולא ... סו"ס זה לא מצוה שלה כל החיזוק וההשפעות על ברור שכל ההדלקה
לא  הוא אם ככה זה מנהג חשוב וקדוש... אבל עדיין הוא בונוס... זה בונוס!!!!מדרבנן... 

מילא אם היו  תבין: שווה ערך ליהודי שיתפנה לבית חולים עם שברים בצלעות!!!
ן שלו מכריזים ברמקול באלף אזהרות שאף אחד לא יעיז להוציא את האייפון הלא מסונ

במעמד ההדלקה... ואותו אחד היה מוציא והיו מתנפלים עליו ונותנים לו מכות... נו... זה 
אבל לכה"פ זה שווה משהו!!! יש פה ביטוי שאנחנו  )כי אין דרכנו באלימות(אמנם לא בסדר 

לא ניתן יד לפושעים וננהג כלפם באפס סובלנות!! זו שנאה שלכה"פ שווה את המחיר!! 
שנוגע בציפור נפשנו... אבל מי ידליק את המדורה... זה או זה... נו... זה כ"כ העבירה מסר 

: במילים אחרותלא שווה את מחיר השנאה!!  לא!!מהותי??  כן...מהותי?? מעצבן?? 
עכ"פ מבחינתו של  יהודי... כל ההדלקה הזו נהייתה לא שווה ברגע שיהודי קיבל פה

אלוקי !! באנו לכאן כדי "לעשות רצונך "חהאבא של אותו יהודי שכעת נסע איתו לבי
ביל "ויהי נועם באנו לכאן בש המעמד הזה לא היה לרצון לפני ה'...ש חפצתי" והתברר

אם ככה...  "...הקב"ה ממש לא שבע רצון ממעשי ידינו "להתפארמעשי ידינו..." וכעת 
לחינם  יצא זה לא היה שווה...היות ובסוף יצא שכל ההדלקה הזו לא היתה שווה... אם 

  חינם!!!-ל שנאההרבצנו לו... אם לחינם כעסנו עליו... אז יש פה 
אם  לא!!!אבל זה היה שווה?  בטח!!מגיע לו מכות??  כן!!כעת שים לב: אנחנו צודקים? 

היה לא פחות  מהמדורה שהאיש הזה לא תאמין.. אז זהו!!!! יצאנו בידיים ריקות...ככה 
 ולא יותר בר קמצא... 

 אבל זה היה משהו בסגנון הזה...... באמת עשה מה בר קמצא באמת לא יודע בןכמו אני
וא הצליח ה מכוער וממש בלתי נסבל ובלתי נסלח... בר קמצא עשה משהו מאוד מאוד

מה שבטוח הוא  שהם בונוס בעבודת ה'!!!נושאים ? באבל במהלהוציא אותנו מהכלים... 
ים אותו מכל המדרגות... על זה לא היה נחרב לא הוציא אייפון... כי אם על זה היו זורק

רק מה? הוא עשה  )אדרבה בית ראשון נחרב על זה שלא זרקו את האנשים האלו מהמדרגות(ביהמ"ק... 
.. שאצלנו זה... זה מתאים למנהג רבותינו. לגמרי אמנם משהו לא בסדר... משהו שלא

)בדיוק כמו שליטאי יודע מה הסדין  עולה לנו בחיים... וכנראה שהוא ידע כמה שזה קריטי אצלנו

)מי שמעניין אותו מנין לי זאת ובכל זאת הוא החליט לעשות בדווקא...  אדום של החסיד וההיפך...(
יעיין בגמ' שם בגיטין את השני מעשים נוספים שמובאים בנשימה אחת אשקא דריספק ותרנגולא ותרנגולתא 

ושר... בסופו הוא עיצבן וכמה שזה הגיע לו ביכמה ש ממילא ותראה שזה היה הנושא ואכמ"ל...(
זה כבר לא על חשבון הלבנת פנים...  והגיע של דבר ברגע שהקנאות על מנהגים ובונוסים

 מכיר את המושג הזה?? לדוגמא: זה כבר לא שווה לי!!!יש מושג שנקרא: כן...  שווה...
וטובוס... אבל הוא מגיע לי א ודווקא היהפעם הייתי צריך לנסוע דחוף דחוף לבני ברק... 

כן  למונית...ברירה... התקשרתי  .. איןיותר מאוחר. באיחור חצי שעה... רק הייתי מגיע
זה כבר שעה  אני אצלך... אמרתי לו: לא תודה!!! עוד חצי חצי שעהתוך  אני מגיע...כן... 

אם  לי!!!! זה כבר לא שווהיש לי כבר אוטובוס...  כי בשביל להגיע מאוחר  לא שווה לי!!!
ביום יום... מדובר בכל מיני  עם המושג הזה מאוד הרבה אנחנו משתמשים תשים לב:

 זה נהיה אבל זה על הגבול... כי אםדקדוקי עניות... שלפי החשבון שכך וכך משתלם לי... 
  זה כבר לא שווה לי!!! טיפ טיפה יותר מסורבל או יקר או כרוך בהחלפת אוטובוס

חילים לריב על כל מיני עקרונות בעבודת ה'... צריך לבדוק טוב טוב... לפני שמתאז זהו!!! 
ואם זה לא שווה לי... אז גם אני צודק לגמרי... הרי זה  זה כבר לא שווה לי!!!אולי זה... 

  חינם!!!!--בכלל שנאה ל
בינינו מתבססת על דברים לא יש זה לא סוד שכמעט מאה אחוז מהשנאת חינם ש

?? אחד על השני יש לנו טענות קשות כן!!!הגיוניים??  כן!!!ם?? מהותיים!!! מוצדקי
 אבל מהותיים??? לא!!!  כן!!!

דוד ה' אורי -וב השנאת חינם שלנו קשור איכשהו לאיזה ר  זה לא!! תסכים איתי שלא!!
כי כשמדובר  וזה מוכרח להיות ככה...וישעי... האם להגיד אותו במנחה או במעריב... 

שנאת חינם... כי אז שני  סיבה שיהיה בדרך כלל אין ... כאןותייםבנושאים באמת מה
מהותיים ביניהם אז יש כשיש באמת פערים  הצדדים דווקא מבינים אחד את השני... כי

 אז זהו!!! שצריך ללמוד בכל ויכוח להפעילאיזושהי הבנה למה אנחנו לא באותו קו... 
כל  הזה שאנחנו עושים אותו מול את השיקול המוכר זה כבר לא שווה לי!!!-שיקול ש

בשביל  יקר. .. והמחיר שלהלשנאה יש מחיר.... צריך לדעת ש78-ב 4מונית וכל מבצע של 
לא שווה את  ובדרך כלל זה מהותי...ת המחיר צריך שזה יהיה נושא שזה יהיה שווה א

 המחיר... 
לחינם או לא  מהיום תכניס לראש: שנאת חינם זה לא קשור לצודק ולא צודק!! זה קשור

--חינם... אם זה שווה את המחיר מה טוב... אם זה לא שווה את המחיר הנה לך שנאה ל
זה )ואגב: זו הסיבה שרק לגבי שנאה יש מושג של שנאת חינם... אבל באהבה לא שייך אהבת חינם... חינם!!! 

  לא קשור... ודו"ק(
צריך לעורר  כן ... לפעמיםשווה את המחיר כן זהיש!!!! יש מקרים מיוחדים שכמובן שו

 גם ישש ברור כן... שונאך..."גם במחיר של "כי תראה חמור  ולמחות ולהתנגד קול זעקה
ונסיים בתחינה הדדית מאחד תנוח דעתך... לא במקרה שלי ושלך... כזה דבר!!! אבל 

 לשני: למען אחי ורעי אדברה נא שלום בך למען בית ה' אלוקינו אבקשה טוב לך...
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